
Sammanträdesprotokoll kommunfullmäktige den 22

februari 2023

Sammanträdets plats och tid
Folkets hus i Strömsund, Virveln, klockan 13.00 - 16.20.

Ajournering 15:10 - 15:15.

Kungörelse
Kungörelse om sammanträdet har varit införd på kommunens webbplats,

facebooksida och officiella anslagstavla mellan onsdag 15 februari 2023 och

onsdag 22 februari 2023. Kungörelse och bilagor har sänts till ledamöter

och ersättare onsdag 15 februari 2023.

Därefter förklarades sammanträdet vara i laga ordning utlyst.

Beslutande
29 ledamöter och 6 ersättare enligt närvarolista.

Justerare
Simon Högberg och Göran Espmark utses att justera protokollet paragraf 1-
27. Justeringen sker på kommunkontoret i Strömsund den 1 mars 2023
klockan 13.00.

Underskrifter

Elisabeth Lindholm, ordförande

Elin-Maria Eriksson, sekreterare

Göran Espmark, justerare

Simon Högberg, justerare



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Anslag/bevis
Protokollet är justerat och kommunfullmäktige publicerar det på

kommunens webbplats under perioden 1 mars 2023 till 23 mars 2023.

Protokollet förvaras på kommunkansliet i Strömsund.

Övriga närvarande
Elin-Maria Eriksson, sekreterare

Carina Wiik, kommunledningsförvaltningen

Jan Rönngren, kommunrevisionen § 2

Veronica Hjorter Stenklyft, kommunledningsförvaltningen, § 4, via länk

Lage Jonbrant (V), ej tjänstgörande ersättare
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Justerare

Diarienummer KS.2023.114

§ 1 Ändringar i föredragningslistan

Ärenden som läggs till

 Tilläggsäskande av investeringsmedel för inköp av kärl till
matavfallsinsamling

 Avsägelse av uppdrag i kommunfullmäktige - Maud Fortuna (S)

 Medborgarförslag om belysning vid återvinningsstation i
Gäddede

 Motion om organisationsöversyn

Ärenden som tas bort

 Medborgarförslag om en mer cirkulär upphandling i
Strömsunds kommun

 Medborgarförslag om aktiv porrprevention i skolan

Kommunfullmäktiges beslut

Föredragningslistan godkänns
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Diarienummer KS.2023.115

§ 2 Information från kommunrevisionen
Jan Rönngren, kommunrevisionen, informerar om revisionens arbete.

Jag Rönngren presenterar de valda kommunrevisorerna.
Revisionsarbetet, revisionsuppdraget, revisionens reglemente samt
Strömsundsmodellen redovisas.

Strömsundsmodellen innebär att alla i kommunfullmäktige
representerade politiska partier nominerar en revisor till
kommunrevisionsuppdraget.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige tar del av informationen
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Diarienummer KS.2023.121

§ 3 Information om medborgarundersökningen 2022
Elin-Maria Eriksson, kommunledningsförvaltningen, informerar om
resultatet av statistiska centralbyråns medborgarundersökning 2022.

Undersökningen genomförs för att undersöka vad medborgarna i
Sverige tycker om sina kommuner, och genom resultaten möjliggörs en
jämförelse mellan kommuner och riket i stort. Undersökningen har
genomförts sedan 2005 och därför kan även tendenser över tid
undersökas.

Medborgarna i Strömsunds kommun ger höga betyg i frågor gällande
förskola, grundskola, äldreomsorg och trygghet. I frågor gällande
infrastruktur, kollektivtrafik och lokala utbildningsmöjligheter placerar
sig Strömsund under rikssnittet. 92,8 procent av kommunmedborgarna
tycker att Strömsunds kommun är en bra eller mycket bra plats att leva
och bo på.

Rapporten gällande Strömsunds kommun publiceras på kommunens
hemsida under mars månad 2023.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige tar del av informationen.
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Justerare

Diarienummer KS.2022.743

§ 4 Ombudgetering investeringar från 2022 till 2023
Veronica Hjorter-Stenklyft, kommunledningsförvaltningen, informerar

om ej färdigställda investeringar från 2022 som föreslås ombudgeteras

till 2023.

Kommunstyrelsen beslutade om preliminära ansökningar den 13 december

2022 § 248 på totalt 15 167 000 kronor avseende investeringsobjekt som

de verksamhetsansvariga önskar ombudgetera från 2022 till 2023. Nu finns

bokslutsuppgifter för 2022 som påverkar ombudgeteringen. Totalbeloppet

uppgår nu till 16 205 000 kronor efter att ytterligare förseningar tillkommit

som skjuter fram objektens slutförande.

 Teknik- och serviceförvaltningen ansöker om 9 296 000 kronor

för åtta objekt, varav fastighetsköp Gäddede 1:237 med 4 250

000 kronor inte är fastighetsreglerat ännu och gångbro i Backe

med 1 400 000 kronor avser sent erhållen budget.

 Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen ansöker om 2 154

000 kronor för fyra objekt, varav skolgårdar med 1 758 000

kronor avser sent erhållen budget.

 Avfall, vatten och avlopp, AVA-enheten, ansöker om 144 000

kronor för två objekt.

 Bredband ansöker om 4 611 000 kronor för ett objekt

avseende fiber i Rossön.

Underlag till beslut

KS § 248/2022

Tjänsteskrivelse

Ombudgetering investeringar 2023

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt

tjänsteskrivelsens förslag.
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§ 4 fortsättning

Kommunfullmäktiges beslut

1. Ombudgetering investeringar godkänns med 16 205 000 kronor från
2022 till 2023. Bilaga.

2. Investeringsbudgeten för 2023 ökar till 61 589 000 kronor.

Beslut skickas till

Kommunledningsförvaltningen

Tenik- och serviceförvaltningen

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen

Framtids- och utvecklingsförvaltningen

Vård- och socialförvaltningen

Miljö- och byggavdelningen



Investeringar 2022
ombudgetering till 2023

Verksamhet Budget Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
2022 2022 bokslut 2022 2023

Kommunen, skattefinansierad 34 441 21 043 22 194 13 398 11 450

Avfall, vatten, avlopp (AVA), 10 653 10 800 10 691 -147 144
avgiftsfinansierad

Bredband, avgiftsfinansierad 7 729 -845 2 705 8 574 4 611

Kommunen totalt 52 823 30 998 35 590 21 825 16 205



Investeringsbudget kommunen, skattefinansierad verksamhet

Investeringar ombudgetering till 2023

Nr. Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
år totalbudget utfall 2022 2022 2022 2022 2022 2022

Kommunstyrelsen
Ospecificerad pott 2022 3 000 3 000 -157 2 843 0 0 2 843

Teknik- och serviceförvaltning
1 IT-säkerhet 2022 1 000 433 1 000 1 000 433 330 567 270

2 Rossöcenter renovering lägenheter 2020 3 600 4 761 1 200 1 200 1 199 1 200 1

3 Räddningstjänst Hammerdal omb. omkl. 2020 1 200 1 100 0 22 22 -22

4 Reservkraft Levinsgården/Forsgården 2021 900 1 178 881 881 1 158 1 158 -277

5 Gatubeläggningar 2022 1 000 239 1 000 1 000 239 163 761 761

6 Seriebyte belysning tätort 2020 5 020 7 246 2 600 788 3 388 3 285 3 288 103 103

7 Frostviksskolan ventilation 2021 2 500 2 723 1 834 1 834 2 057 1 834 -223

8 Fjällsjöskolan, byte tak 2019 1 500 1 575 314 314 389 314 -75

9 Köp Gäddede 1:237 2021 4 250 0 4 250 4 250 0 0 4 250 4 250

10 RWC Frostviksskolan 2021 200 200 200 200 200 200 0

11 Reservkraft Tåsjö/Norrbygården 2022 500 0 500 500 0 219 500 500

12 2st busskur Myrgatan 2022 169 250 169 169 250 250 -81

13 Ventilation Tåsjögården 2022 1 500 501 1 500 1 500 501 1 500 999 999

14 Ventilation Västringen fsk 2022 1 500 1 537 1 500 1 500 1 537 1 500 -37

15 Frostviksskolan byte fönster 2022 1 000 1 340 1 000 1 000 1 340 1 400 -340

16 Gång- och cykelväg industriomr. Strömsund 2022 2 800 1 787 0 2 800 2 800 1 787 2 300 1 013 1 013

17 Reservkraft Strömbacka 2022 7 0 7 -7

18 Reservkraft Solbacken 2022 7 0 7 -7

19 Reservkraft Vattudalsskolan 2022 7 0 7 -7

20 Gångbro Backe 2022 1 400 0 0 1 400 1 400 0 0 1 400 1 400

21 Renovering Landöbron 2022 35 0 35 35 -35

22 Matkompost 2022 157 157 157 157 157 157 1

23 Investeringspott fastighet 2022 4 500 4 511 4 500 4 500 4 511 4 130 -11 0

Delsumma TSF 27 593 19 122 20 000 8 471 9 296

Framtids- och utvecklingsförvaltning

24 Elektroniskt markeringssystem Skyttegymn. 2022 420 453 420 420 453 453 -33

25 Timringsutrustning Bygg- och anläggn.progr. 2022 59 60 59 59 60 60 -1

26 Mig/Mag-svets Industri.progr. 2022 110 105 110 110 105 105 5

27 PLC styrd frekv.inr. Motorlabb 2022 54 54 54 54 54 54 0

Delsummma FUF 643 672 672 -29 0

Barn- kultur- och utbildningsförvaltning
28 Barnvagnstak 2022 146 0 146 146 0 146 146 146

29 Hotings skola säkerhet hämta/lämna 2022 125 0 125 125 0 125 125 125

30 Solskydd förskolor 2022 300 175 300 300 175 300 125 125

31 Fjällsjöskolan, lek- och klätterställning 2022 400 420 400 400 420 420 -20

32 Utemiljö skolgårdar 2022 2 000 242 2 000 2 000 242 140 1 758 1 758

33 Skoter för spårdragning 2022 150 150 150 150 150 150 0

Delsumma BKU 3 121 987 1 281 2 134 2 154

Vård- och socialförvaltning

34 Brismarksgården anpassning arbetsmiljöåtgärder 2018 400 420 241 241 261 241 -20

Delsumma VSF 241 261 241 -20 0

Summa investeringsutgifter 21 303 22 194

Summa investeringsinkomster -260

Summa nettoinvesteringar 19 583 8 508 6 350 34 441 21 043 22 194 10 555 11 450

Teknik- och serviceförvaltning

1 IT-enheten prioriterar om nytt IAM-system till fördel för införande av oföränderliga backup.Aktivitet pågår med andra datorhall samt nätverksredundans och managering.Lång leveranstid.

2 Pågår, klart oktober 2022.

3 Projektet klart.

4 Klart. Extra anslag är sökt hos KS i samband med ombudgetering.

5 Lägger större delen av detta på nästa års investering då det är sammanhängande längre beläggningar och ny upphandling för bättre priser.

6 Här är planen att det diffar lite mot total budget beroende på hur mycket de hinner innan årsskiftet

7 Avslutat projekt, alla kostnader ej inkomna. Ökade kostnader på oförutsedda delar, samt ökade materialpriser på löpande delar.

8 Avslutat projekt. Klart

9 Inväntar fastighetsreglering. Köpet av fastigheten planeras genomföras 2023

10 Utförd 1:a kvartalet 2022. Klart 

11

12 Monterade och klara, ökad kostnad i material samt fraktkostnad efter offertförfrågan för ett år sedan.

13 Påbörjas i November pågår till årsskiftet. Ej färdigfakturerat.

14 Avslutat projekt. Ökade kostnader på oförutsedda delar, samt ökade materialpriser på löpande delar. 

15 Klart. Alla fönster bytta under 2022, sökta medel för 2023 skall ej användas, utanfördelas till 2022.

16 2,3 miljoner används i år för byggnationen av GC vägen och avslutande beläggning kostnad på ca 500 kommer göras 2023. Faktura för årets arbete lägre än beräknat.

17 Projekteringskostnader kommande projekt

18 Projekteringskostnader kommande projekt

19 Projekteringskostnader kommande projekt

20 Gångbro Backe kommer att påbörjas i början av 2023 och klart juni 2023.

21 Landöbron är färdigbyggd men belastningsberäkningen är klar i september. Från Länsstyrelsens bygdemedel.

22 Inköpt, TA beslutat.

23 Pågår hela 2022. Har fått besked om att hissen på Grevåkerskolan utförs i jullovet fakturan uppbokad 2022.

Framtids- och utvecklingsförvaltning

24

25

26

27

Barn- kultur- och utbildningsförvaltning

28

29

30

31

32

33

Vård- och socialförvaltning

34 Slutförs under 2022

Görs 2023. Försenat pga att entreprenör ej hunnit leverera.

Pågår, slutförs under 2023. Förseningar pga att arbeten inte hanns med innan vintern.

Inköp gjort

Pågår, jobb beställt, slutförs under 2022.

Hösten 2022. Fördröjd leverans till 2023 281 tkr enligt offert. Inga fakturor har ännu kommit.

Inköp görs september-oktober 2022.

Byggs i samband med renovering på Västringens fsk, klart våren 2023.

Inköp gjort

Inköp gjort

Inköp gjort

Hinner inte utföras helt under 2022 pga för kort tid att hinna planera och utföra grävarbeten m.m



Investeringsbudget AVA, avgiftsfinansierad verksamhet
Investeringar ombudgetering till 2023

Nr Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
år totalbudget utfall 2022 2022 2022 2022 2022 2022

Avfall, vatten och avlopp (AVA)
1 Larm/styr/övervakning VA 2019 5 500 6 146 1 000 350 1 350 1 393 1 450 -43

2 Hotings vattenverk och vattentäkt 2017 9 100 9 216 373 373 232 283 141

3 Förnyelse ledningsnät V 2021 2 122 1 314 360 682 1 042 916 1 042 126

4 Förnyelse ledningsnät A 2021 5 818 5 980 3 240 58 3 298 3 518 3 298 -220

5 Renovering pumpstationer 2022 600 602 600 600 602 600 -2

6 Kyrktåsjö vattenverk 2021 70 0 70 70 0 0 70

7 WC/dusch ÅVC 2022 700 792 700 700 792 700 -92

8 Asfaltering ÅVC 2022 200 149 200 200 149 150 51 50

9 Containrar ÅVC 2022 150 248 150 150 248 248 -98

10 Tälthallar återanv.bodar 2022 500 495 500 500 495 500 5

11 Pumpar 2022 400 420 400 400 420 400 -20

12 Lövberga vattenverk 2022 500 100 500 -350 150 100 150 50

13 Stora Blåsjöns reningsverk 2022 400 498 400 400 498 400 -98

14 Brattbäckens vattenverk 2022 250 304 250 250 304 250 -54

15 Hammerdals reningsverk 2022 250 271 250 250 271 263 -21

16 Rossöns reningsverk 2022 120 26 120 120 26 120 94 94

17 Skalskydd 2022 300 250 300 300 250 300 50

18 Asfaltering o dagvattenrening Liden ÅVC 2022 0 0 0 0 0

19 Insamling matavfall kärl 2022 4 0 4 0 -4

20 Investeringspott VA 2022 500 585 500 500 585 537 -85

Summa investeringsutgifter   27 480 27 397 9 470 1 183 0 10 653 11 653 10 691 -1 000 144
Summa investeringsinkomster -853

Summa nettoinvesteringar 9 470 1 183 0 10 653 10 800 10 691 -1 000 144

Kommentarer

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

Investeringsbudget bredband, avgiftsfinansierad verksamhet
Investeringar ombudgetering till 2023

Nr Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
år totalbudget utfall 2022 2022 2022 2022 2022 2022

Bredband

1 Fiber hela kommunen 2015 115 473 150 951 2 000 5 729 7 729 4 771 5 100 2 958 4 611

2 Bidrag fiber hela kommunen 2015 -50 681 0 -5 616 -2 395 5 616

0

Summa investeringsutgifter   115 473 150 951 2 000 5 729 0 7 729 4 771 5 100 8 574 4 611

Summa investeringsinkomster 0 -50 681 -5 616 -2 395

Summa nettoinvesteringar 2 000 5 729 0 7 729 -845 2 705 8 574 4 611

Kommentarer

1

2

Årets budget, 2 000 tkr, används till anslutning av villor och företag i utbyggda områden. Ombudget avser påbörjade projekt som ej avslutats 2021; Rossön, Fyrån och efteranslutningar. 

Ombudgetering till 2023 avser Rossön.

Erhållna bidrag ortsammanbindande Näsviken-Öhn 2 360 tkr. Internt investeringsbidrag Rossön 3 256 tkr.

Kommer inte att användas till Kyrktåsjö vv på grund av ändrade gränsvärden för pH.

Uppförandet pågår.

Pågår, beräknades klart 30 november men allt hanns inte med.

Pågår. Även fortsättning 2023. Vi omfördelar 350 tkr från Lövberga vattenverk.

Ombudgetering av 50 tkr, PEAB ville spara asfalteringen på Junsternäset till 2023 då man ändå ska vara i Gäddede.

Inloppspumpstation till reningsverket. Beställning gjord men strulat med pumparna. Klart 31 december.

Påbörjat, beräknas klart 30 november.

Pågår löpande.

Drift- och skötselinstruktioner kvar, pågår.

Pågår. Väntar på fakturor FSM, elektriker, styrning.

Containrarna betydligt dyrare än beräknat.

Tre tälthallar kommit och uppförande ska ske under november. Priserna stigit så mycket så pengarna räcker bara till tre tält i år.

Pågår löpande. Bland annat asfaltering kvarstår.

Strumpinfodring upphandlad för 3 miljoner. Övrig förnyelse pågår löpande.

Beslutar att endast installera ett filter till, ny pump och nya rör. Det räcker med 150 tkr, resten omf. till styr-övervakning. Filter installeras i november.

100% finansieriat via bidrag från Naturvårdsverket. Hälften av totalt 12 900 tkr är utbetalat. Projekttiden sträcker sig till 2023-10-31.

Pågår löpande.

Planering pågår, placering av grovrens ska kontrolleras. Klart november.

Pågår, montering av filter klart. Beräknas klart 30 november.
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Justerare

Diarienummer KS.2022.360

§ 5 Medborgarförslag om skogsbruket i Strömsunds
kommun
Pieter Fürst presenterar det medborgarförslag som han, med flera,

lämnat in gällande skogsbruket i Strömsunds kommun. Förslaget

hemställer att Strömsunds kommun begränsar avverkningen av

kommunens egen skog till ett absolut minimum. I de fall avverkning

ändå sker ska det göras hyggesfritt och kommunens fjällnära skogar ska

skyddas från avverkning för att bidra till att rädda en unik miljö.

Strömsunds kommun har certifierat sitt skogsinnehav enligt PEFC/05-

22-19. Certifieringen innebär att markägaren förbinder sig att uppfylla

olika krav vad gäller såväl inriktning av skogens skötsel, som teknik- och

miljöhänsyn vid skötsel av skogen. Anslutningen till dessa regler är

frivillig men Strömsunds kommun har valt att ansluta sig för att gå före

med gott exempel. Certifieringen innebär att:

 En godkänd skogsägarplan som är yngre än tio år ska innehas.

 Skogen ska skötas aktivt genom att utföra föreslagna åtgärder

samt dokumentera dessa när de är utförda.

 Alla åtgärder ska utföras i enlighet med svensk PEFC standard.

 Hänsyn ska tas till områden som rör rekreation, friluftsliv och

kulturmiljö

 Endast certifierade entreprenörer ska användas.

Strömsunds kommun arbetar med att uppdatera kommunens

översiktsplan. I detta arbete ingår en utredning om att se över

möjligheten att bilda ett naturreservat av områden där kommunen

äger fjällnära skog. Kommunen har inga resurser att i dagsläget arbeta

med att driva bildande av naturreservat för övriga områden med

fjällnära skog som inte ägs av kommunen.

Underlag till beslut

KS § 235/2022
Medborgarförslag
Tjänsteskrivelse
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Justerare

§ 5 fortsättning

Yrkande

Susanne Hansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förlslag.

Kristina Ström (V) yrkar bifall till medborgarförslaget.

Proposition

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Kristina Ströms

bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt

kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat. Bilaga

Beslut skickas till

Förslagsställarna



Tjänsteskrivelse 
Kommunstyrelsen 
15 november 2022 

 (KS.2022.360)  

Medborgarförslag om begränsning av avverkning av kommunens 
egen skog och att kommunens fjällnära skogar skyddas från avverk-
ning 

Ett medborgarförslag har lämnats in om att: 

• Strömsunds kommun begränsar avverkningen av kommunens egen skog 
till ett absolut minimum och att i de fall avverkning ändå sker ska det 
göras hyggesfritt. 

• Kommunens fjällnära skogar skyddas från avverkning för att bidra till att 
rädda en unik miljö. 

Strömsunds kommun har certifierat sitt skogsinnehav enligt PEFC/05-22-19. 
Certifieringen innebär att markägaren förbinder sig att uppfylla olika krav vad 
gäller såväl inriktning av skogens skötsel, som teknik- och miljöhänsyn vid sköt-
sel av skogen. Anslutningen till dessa regler är frivillig men Strömsunds kom-
mun har valt att ansluta sig för att gå före med gott exempel. Certifieringen in-
nebär att: 

• En godkänd skogsägarplan som är yngre än tio år ska innehas. 
• Skogen ska skötas aktivt genom att utföra föreslagna åtgärder samt do-

kumentera dessa när de är utförda. 
• Alla åtgärder ska utföras i enlighet med svensk PEFC standard. 
• Hänsyn ska tas till områden som rör rekreation, friluftsliv och kulturmiljö 
• Endast certifierade entreprenörer ska användas. 

Strömsunds kommun arbetar med att uppdatera kommunens översiktsplan. I 
detta arbete ingår en utredning om att se över möjligheten att bilda ett natur-
reservat av områden där kommunen äger fjällnära skog. Kommunen har inga 
resurser att i dagsläget arbeta med att driva bildande av naturreservat för öv-
riga områden med fjällnära skog som inte ägs av kommunen.  

Förslag till beslut 

Teknik- och serviceförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen anser att med-
borgarförslaget är besvarat. 

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson 
Teknik- och serviceförvaltningen 

Mikael Ehrs 
Chef gatu- och markenheten samt transportenheten 
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Justerare

Diarienummer KS.2022.335

§ 6 Medborgarförslag om brukandet av fjällnära skog i
Strömsunds kommun
Pieter Fürst presenterar det medborgarförslag som han, med flera,

lämnat in gällande brukandet av fjällnära skog.

Förslagsställarna hemställer att Strömsund kommun bör deklarera att

den fjällnära skogen som är i kommunens ägo ska lämnas opåverkad

samt arbeta för att all återstående fjällnära skog med höga naturvärden

blir skyddad som en nationalpark eller reservat.

Den fjällnära skog som Strömsunds kommun äger är NO-klassad

(Naturvård Orört) i den senaste skogsbruksplanen. Kommunen arbetar

med att uppdatera kommunens översiktsplan. I detta arbete ingår en

utredning om att se över möjligheten att bilda ett naturreservat av

områden där kommunen äger fjällnära skog. Kommunen har inga

resurser att i dagsläget arbeta med att driva bildande av naturreservat

för övriga områden med fjällnära skog som inte ägs av kommunen.

Underlag till beslut

KS § 233/2022

Medborgarförslag

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt

kommunstyrelsens förslag.

Kristina Ström (V) och Gert Norman (V) yrkar bifall till

medborgarförslaget.

Proposition

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Kristina Ströms och

Gert Normans bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.
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Justerare

§ 6 fortsättning

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Beslut skickas till

Förslagsställarna
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Justerare

Diarienummer KS.2022.92

§ 7 Medborgarförslag om öppen vägg i Strömsund
Ett medborgarförslag har lämnats in om att anlägga en öppen vägg i

Strömsund. På väggen ska vem som helst kunna skriva, rita eller måla vad

hen vill. Det vanligaste är att öppna väggar används för graffitimålning och

man beskriver att det idag lider brist på större ytor att uttrycka olika typer

av kulturella uttryck, såsom gatukonst. I förslaget pekas en plats ut i

anslutning till den skatepark som är under uppförande vid Dunderhallen

som lämplig.

Av förslaget framgår att man fått sponsring av byggmaterial till väggen som

föreslås bli 10 meter lång och 3 meter hög. Kommunen föreslås bidra med

bygglovskostnad samt kostnaden för arbetet som krävs för att sätta upp

väggen samt att kommunen sätter upp ett återvinningskärl för färgburkar

vid väggen. Kommunen föreslås även bli huvudman för väggen medan

överenskommelse kan ske om vem som ska se efter väggen, sätta upp

regler för den och ansvara för att dessa följs.

Strömsunds kommun ser positivt på förslaget men anser att

huvudmannaskapet ska innehas av en förening eller annan part som också

ansvarar för skötsel och underhåll. Ingen förening eller annan aktör har

visat något intresse för detta ansvar. Kommunen har för närvarande ingen

möjlighet att stå för bidrag om bygglov eller arbetskostnader men ser

möjlighet till upplåtelse av mark.

På kommunstyrelsens arbetsutskott den 16 augusti 2022 § 123

beslutades att ärendet skulle skickas till kultur och fritidsavdelningen

för inhämtande av yttrande. Kultur- och fritidsavdelningen har i sitt

yttrande svarat för de delar i ärendet som ligger under deras

ansvarsområde.

Underlag till beslut

KS § 236/2022

Medborgarförslag

Tjänsteskrivelse

Yttrande
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§ 7 fortsättning

Yrkande

Kristina Ström yrkar på återremiss av medborgarförslaget med önskan

om fortsatt utredning och kostnadsredovisningar.

Proposition

Ordförande ställer proposition på Kristina Ströms yrkande om

återremiss och finner att ärendet ska behandlas i dag.

Yrkande

Sara Kjellsdotter (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat. Bilaga.

Beslut skickas till

Förslagsställaren



Yttrande
Kultur- och fritidsavdelningen
2022-11-02

1

Diarienummer KS.2022.92

Yttrande till medborgarförslag om öppen vägg i Strömsund

Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 16 augusti 2022 § 123 beslutat
att inhämta yttrande från kultur- och fritidsavdelningen angående
medborgarförslaget om öppen vägg i Strömsund.

Detta yttrande avser de delar i ärendet som faller inom ramen kultur- och
fritidsavdelningens ansvarsområde.

I medborgarförslaget föreslås kommunen stå som huvudman för den öppna
väggen, man önskar också att kommunen bidrar med arbetskraft för
uppförandet samt avgiftsfritt handlägger bygglov.

De stödformer som kultur- och fritidsavdelningen handlägger är samtliga
riktade mot föreningar av olika slag. Grundförutsättningen för eventuellt
stöd är att en förening står som huvudman och ansvarar för den öppna
väggen.

De bidrag som skulle kunna vara aktuella i detta fall är:

 Kommunalt lokalt aktivitetsstöd, kan sökas av ideella föreningar
med verksamhet för barn och ungdomar. Stöd utgår med 40
kronor per sammankomst samt 5,50 kronor per deltagare.

 Driftbidrag för idrottsanläggningar, kan sökas av föreningar som
äger och driver idrotts- och sportanläggningar. En förteckning finns
där berättigade anläggningstyper finns specificerade. Utöver dessa
kan bidrag beviljas till specialanläggningar efter särskild prövning i
barn-, kultur- och utbildningsnämnden.

 Administrationsbidrag, utgår till föreningens administrations-
kostnader och baseras på medlemsantal. Exempelvis kan en
förening med 100 medlemmar få 2 800 kronor per år.

 Bidrag till ledarutbildning kan sökas av föreningar i behov av att
utbilda ledare för ungdomsverksamhet. Maxbelopp är 1 500
kronor per person.

För att vara berättigad till stöd ska föreningen vara verksam i Strömsunds
kommun och registrerad i kommunens föreningsregister.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen, Lars-Eric Bergman, chef för kultur-
och fritidsavdelningen.
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Diarienummer KS.2021.517

§ 8 Medborgarförslag - Kommunens äldreomsorg
måste bli en mer attraktiv arbetsplats
Förslagsställaren har framfört synpunkter som rör äldreomsorgen i

kommunen samt förutsättningarna för dess personal. Bland annat lyfts

svårigheterna att hitta tillräckligt med personal, vikten av att värna den

befintliga personalen och rekryteringen av nya medarbetare. Även behov av

dialog och kommunikation på arbetsplatsen, påfrestningar i arbetsmiljön

samt risker som kan uppstå för vårdtagare lyfts fram. De konkreta förslagen

som framförs är:

1. Bort med 3 semesterperioder och inför istället 2

2. Bort med delade turer

3. Bort med att arbete varannan helg

Vård- och socialförvaltningen har upprättat ett svar där man redogör för de

förutsättningar och utmaningar äldreomsorgen står inför, vilket

behandlades i socialnämnden § 181/2022.

Underlag till beslut

KS § 18/2023

Medborgarförslag

SN § 181/2022

Yrkande

Morgan Olsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Gert Norman (V) yrkar bifall till medborgarförslaget

Proposition

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Gert Normans

bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt

kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat. Bilaga.
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§ 8 fortsättning

Reservation

Gert Norman reserverar sig emot beslutet till förmån för eget yrkande.

Beslut skickas till

Förslagsställaren.
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Diarienummer ÄO-VSF.2022.294 739

§ 181 Medborgarförslag Kommunens äldreomsorg måste bli en
mer attraktiv arbetsplats

Förslagsställaren har framfört synpunkter som rör äldreomsorgen i kommunen
och personal som arbetar inom äldreomsorg. Bland annat lyfts svårigheterna att
hitta tillräckligt med personal, vikten av att värna den befintliga personalen och
rekrytera nya medarbetare, behov av dialog och kommunikation på
arbetsplatsen, påfrestningar i arbetsmiljön samt risker som kan uppstå för
vårdtagare. De konkreta förslagen som framförs är:

1. Bort med 3 semesterperioder och inför istället 2.

2. Bort med delade turer.

3. Bort med att arbeta varannan helg.

Äldreomsorgen har stora utmaningar

Behoven av insatser inom äldreomsorg är ökande i hela Sverige. I Strömsunds
kommun beräknas antalet personer som är 80 år och äldre att öka med 35 %
fram till 2029. Under samma period minskar antalet personer 20 – 67 år med 9
%. Det finns alltså fler med behov och färre som kan ge insatserna. Drygt 100
medarbetare inom äldreomsorg som går i pension fram till 2029. Så samtidigt
som vi skulle behöva anställa fler medarbetare för att ge insatser till fler äldre så
minskar antalet personer som är i arbetsför ålder. Arbetskraftsbristen har blivit
ett ökande problem de senaste åren oavsett tid på året. Vi kommer inte att
kunna ersätta utbildad vårdpersonal som slutar eller går i pension med ny
personal med samma kompetens. Det är brist på tillgång till personal att
rekrytera, både med och utan vårdutbildning.

Kvaliteten för vårdtagarna måste fortsatt vara i fokus. Om medarbetarna i
verksamheten upplever att insatser till vårdtagare riskerar att bli åsidosatta eller
att risker uppstår är det självklart viktigt att uppmärksamma det. Det är därför
det finns rutiner för att rapportera brister och avvikelser så att det sker
systematiskt förbättringsarbete och att fel kan rättas till. Vårdpersonal ska få
stöd av arbetsledningen, främst enhetschef på arbetsplatsen, i svåra dilemman
om prioriteringar och andra komplexa frågor. Det är beklagligt och oacceptabelt
om man som medarbetare kan uppleva att det är en envägs kommunikation
utan respons. I så fall behöver vi gemensamt ta krafttag och lyfta problemen i
linje i syfte att förbättra läget. Som chef är det oerhört viktigt att lära känna
verksamheten, veta vad som är aktuella frågor och tillsammans med
medarbetarna ständigt jobba med kommunikation, information och dialog i
arbetet. På gemensamma chefsträffar i förvaltningen kommer detta att betonas

Attraktiva arbetsplatser

Arbetsplatsträffar och vårdtagaruppföljningar är viktiga möten. Där ska alla
medarbetare bli lyssnade på, kunna vara delaktiga och arbeta med
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Justerare

gemensamma förbättringar. Vi behöver alla värna om varumärket Strömsunds
kommun som en attraktiv arbetsgivare genom att själva bidra till en god
utveckling, exempelvis genom att tala gott om vår egen arbetsgivare. Det är
genom dialog och samverkan på arbetsplatserna och olika nivåer i
verksamheterna vi hittar gemensamma lösningar. Arbetsgivaren har under
sommaren initierat till och haft avstämning om läget varje vecka med
Kommunal. Under hösten blir det planeringsdagar för alla medarbetare inom
äldreomsorgen för att stödja utvecklingen framåt.

Det pågår en utbildningsinsats om bemanningsprocessen med externt stöd för
chefer och övriga medarbetare. Vi ska se över lokala avtal om schema och
bemanning, en översyn som haft låg styrfart under pandemin och behöver
komma framåt inom det närmaste halvåret. Fortsatt arbete med
hälsofrämjande arbetsplatser samt heltid som norm är också viktiga områden.

Tre semesterperioder

Arbetsgivaren är öppen för en dialog i god tid om semesterplanering inför
sommaren 2023. Det behöver finnas möjlighet att påverka sin egen
semesterförläggning oavsett antal semesterperioder. Dialogen behöver ske i
samverkan och ta hänsyn till behovet av samarbete mellan olika arbetsplatser.
Bakgrunden till att fördela semestrarna på tre perioder är att kunna klara
verksamheten med tillräcklig kvalitet och med färre vikarier. Vi behöver hjälpas
åt att fortsatt att bibehålla kvaliteten för vårdtagarna samt planera för hållbara
scheman som följer arbetstidslagen.

Delade turer och arbete varannan helg

För att helt ta bort delade turer och samtidigt ha en glesare helgtjänstgöring på
alla arbetsplatser inom äldreomsorgen skulle det krävas tillgång till fler
medarbetare totalt sett. Det ser inte som en möjlighet i nuläget då resurser för
detta saknas, både i form av kompetenta personer att anställa och utifrån
budget. Arbetsgivarens inriktning är att delade turer som inte behövs utifrån
bemanningsbehovet (så kallade frivilliga delade turer) ska tas bort. Delade turer
ska undvikas helt på vardagar om det är möjligt utifrån bemanningsbehovet.
Delade turer kan behöva schemaläggas på helger för att klara bemanning både
morgon och kväll med samma person.
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Arbetsgivaren har tillsammans med facket arbetat för att minska förekomsten
av delade arbetspass på schemat vilket också har stöd i den sk. OSA, föreskriften
om organisatorisk och social arbetsmiljö (AFS 2015:4). Vi har mätt förekomsten
och ser att de minskat sedan 2019. En ökning av delade turer i
schemaplaneringen kan ses igen under 2022, sannolikt för att det finns mindre
personal att tillgå.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag kommunens äldreomsorg måste bli en mer
attraktiv arbetsplats.

Yrkande

Ordförande yrkar att socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att
medborgarförslaget anses besvarat.

Socialnämndens beslut

Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att medborgarförslaget anses
besvarat.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen

47(51)



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.369

§ 9 Medborgarförslag om inhägnad rasthage
Förslagsställaren har lämnat in ett medborgarförslag om en större rasthage

med tidsbokning där hundar kan rastas okopplade. Uppförandet skulle ske

på kommunal mark, gärna i skogsmiljö. Förslagsställaren hänvisar till

liknande rasthagar i Östersund och Sveg och beskriver att man kan boka

dessa digitalt.

Strömsunds kommun har för närvarande inte för avsikt att uppföra och

sköta en rasthage för hundar i Strömsund. Att upplåta mark med

vidhängande nyttjanderättsavtal till en förening eller liknande för att

bedriva sådan verksamhet ses dock som en potentiell möjlighet, om ett

sådant förslag skulle inkomma.

Underlag till beslut

KS § 234/2022
Medborgarförslag
Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens

förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Beslut skickas till

Förslagsställaren
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Diarienummer KS.2022.348

§ 10 Medborgarförslag om klimatsmart offentlig
upphandling i Strömsunds kommun
Anna Andrée, presenterar sitt medborgarförslag om en mer

klimatsmart offentlig upphandling i Strömsunds kommun.

Strömsunds kommun gör flera insatser i denna fråga redan från flera olika

håll men det finns möjligheter att göra mer.

· Kommunen har en avfallsplan med mål för minskad mängd
avfall.

· Det finns möjlighet att köpa återbrukade möbler via nationella
ramavtal.

· Det finns intern köp- och säljmöjlighet via intranätet.

· Det pågår dialog med transportbranschen om minskad andel
fossila bränslen.

· Införande av e-handelssystem ger bättre styrning av
beställningar innan de görs.

· Trä väljs som byggmaterial där det är tekniskt möjligt.

Anna André har skickat in ett medborgarförslag om klimatpåverkan

från offentliga verksamheters upphandlingar och där hon ger förslag på

klimatkrav som kan ställas. I bilagan Yttrande från teknik- och

serviceförvaltningen besvaras medborgarförslagets klimatkrav, krav för

krav, med vad Strömsunds kommun gör i frågan.

Underlag till beslut

KS § 231/2022

Medborgarförslag

Tjänsteskrivelse

Yttrande från teknik- och serviceförvaltningen

Yrkande

Morgan Olsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Kristina Ström (V) yrkar bifall till medborgarförslaget.
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§ 10 fortsättning

Proposition

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Kristina Ströms

bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt

kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat. Bilaga.

Beslut skickas till

Förslagsställaren
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Diarienummer KS.2022.348

Yttrande om medborgarförslag om klimatsmart upphandling

Ett medborgarförslag om klimatsmart offentlig upphandling har lämnats in.
Strömsunds kommun gör flera insatser i denna fråga redan men det finns
möjligheter att göra mer. Här nedan besvaras varje listat förslaget krav i
medborgarförslaget.

Bästa avfallet är det som aldrig uppstår, köp produkter i returemballage, köp
flergångsprodukter

Strömsunds kommun har en avfallsplan som ska bidra till att uppfylla de

nationella och regionala miljömålen genom att styra avfallshanteringen mot en

resurshushållning baserad på kretsloppsprincipen. Kommunen ska verka för en

ökad återanvändning och återvinning av material, samt verka för en minskning

av nytt material som används i produktions- och konsumtionssystemen.

I avfallsplanen förklaras vad avfallstrappan innebär: Avfallstrappan som är

uppdelad i fem steg, anger i vilken ordning olika metoder att behandla avfall bör

användas. Den grundar sig på EU-direktiv. Sverige har antagit avfallstrappan.

Avfallstrappan är uppdelad i 5 steg:

1. Förebyggande.

Avfall kan förebyggas bland annat genom att välja varor av god kvalitet som

håller länge. Mängden avfall kan också minimeras genom att producenter

använder så effektiva produktionsmetoder som möjligt.
2. Återanvändning.

Allt avfall ska i så hög grad som möjligt återanvändas. Detta är en

hanteringsform som idag främst sköts av ideella verksamheter, vilka samlar in

brukbara objekt.
3. Materialåtervinning.

Genom att återvinna befintligt material kan råvaruproduktionen (t ex i

skogen eller gruvan) minska vilket sparar stora resurser. Här kommer

dessutom det så kallade producentansvaret in, vilket är ett styrmedel så att

producenterna själva får ansvara för sitt avfall. Producentansvaret är

lagstiftat för följande avfallsslag: förpackningar, däck, batterier, elutrustning,

läkemedel, ballonger, tobaksvaror och fimpar, våtservetter samt bilar.
4. Energiåtervinning.

Brännbart avfall är en resurs för energiutvinning i t ex fjärrvärmeverk och

elproducerande kombikraftverk, där det kan användas för att alstra värme

och el
5. Deponering.

I sista hand är det fråga om deponering på en deponi, alltså det sämsta

alternativet. Det gäller avfall som inte kan användas som en resurs.
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I de mål som antagits i avfallsplanen finns bland annat målet att alla kommunala
förvaltningar och bolag ska hantera avfall enligt avfallstrappan.

I avfallsplanen finns även med mål för upphandling:

· Kommunens förvaltningar och bolag ska ha använt

Upphandlingsmyndighetens miljökriterier med särskilt fokus på

produkters livscykel, vid samtliga tecknade ramavtal.

· I minst 90% av kommunala förvaltningar eller bolags upphandlingar

av varor ska krav ställas så att avfallets mängd och farlighet

minimeras och återvinning underlättas.

Upphandlingskontoret genomför de flesta av kommunens varuupphandlingar
och de ställer krav enligt Upphandlingsmyndighetens miljökriterier, till exempel
krav på returbackar och materialåtervinningsbara plastförpackningar.
Upphandlingskontoret bidrar till uppföljningen av avfallsplanen.

Begagnade kontorsmöbler, reparera mera

Sveriges kommuner och regioners inköpscentral Adda, har sedan en tid tillbaka
ramavtal för återbrukade möbler där även tjänster för renovering ingår. Det är
fritt för Strömsunds kommun att ansluta sig till dessa avtal men då vi inte har en
centraliserad funktion för möbelinköp så har ingen verksamhet visat intresse för
att sätta sig in in detta och ta reda på vad det skulle innebära för kommunen.
Här kan vi göra mer men det måste till en resurs som har detta som
arbetsuppgift.

Dela och låna

På vårt intranät finns en intern köp- och säljsida där man kan sälja begagnade
möbler och utrustning. På dessa sidor kan man också lägga ut om man har
något att låna ut eller om man vill låna något i sin tur.

Leveranser i ellastbilar

Sedan ett år tillbaka har teknik- och serviceförvaltningen börjat en dialog med
våra leverantörer inom transporttunga branscher för att inhämta information
om deras möjligheter att använda fossilfria drivmedel och hur vi i förlängningen
ska kunna ställa bättre krav på detta i upphandlingar. Att ställa krav på ellastbil
är i dagsläget inte genomförbart. De få ellastbilar som finns har kort räckvidd
och vi har långa transporter av varor från andra orter. Vi har i dagsläget ingen
snabbladdare för dessa lastbilar i vår kommun. Men det sker en relativt snabb
utbyggnad av laddmöjligheter så detta kan ändras de kommande åren och det
är en anledning till att vi har den pågående dialogen med företagen.

Köp in rätt mängd

Strömsunds kommun införde 12 oktober inköpssystemet Proceedo. Det innebär
att attestflödet vänds så att beställningar attesteras och inte fakturan för det
man köpt. Varje verksamhet har en budget att förhålla sig till och därför kan
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man anta att man inte köper mer än vad man behöver. Att dessutom chef ska
godkänna varje beställning säkerställer ytterligare att inte varor köps i onödan.

Bygg mer i trä

Strömsunds kommun har nästan ingen nybyggnation. De byggnationer som
genomförs är till majoriteten renoveringar av befintliga lokaler och där väljs nya
material utifrån befintliga material. Teknik- och serviceförvaltningen strävar
efter att välja trä så långt som det är tekniskt möjligt, och där lagar, t.ex.
brandregler, tillåter detta.

Camilla Hulkki
Upphandlingssamordnare
Teknik- och serviceförvaltningen
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Diarienummer KS.2022.550

§ 11 Medborgarförslag om gång- och cykelväg mellan
Ringarna och Strömsvallen
Ett medborgarförslag har lämnats in om en belyst gång- och cykelväg

mellan Ringarna och Strömsvallen i Strömsund.

Det har varit ett gångstråk mellan Ringarna och Strömsvallen som inte varit

en officiell gång- och cykelväg. Gångstråket är nu borta eftersom ett

modulbygge har uppförts för den nya förskolan, den är omgärdad av ett

staket.

Ett temporärt gångstråk med grus kommer att göras men gångstråket

kommer inte att plogas. Ingen belysning kommer heller att sättas upp.

Om en belyst gång- och cykelväg ska anläggas krävs investeringsmedel.

Planerade investeringar för 2023 är redan beslutade varför det inte är

aktuellt att genomföra medborgarförslaget för närvarande

Underlag till beslut

KS § 230/2022

Medborgarförslag

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt

kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Beslut skickas till

Förslagsställaren



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige
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Justerare

Diarienummer KS.2022.17

§ 12 Medborgarförslag - Användning av

hemkunskapskök på skolorna
Ingeborg Marianne Schupp-Jonasson presenterar sitt medborgarförslag

om att alla kommunens grundskolor, där hemkunskapskök finns, ska

kunna hyras ut till studieförbund.

Kommunen har sedan några år en återhållsam inställning till utlåning av

skolans lokaler då det fanns ett behov av att strama upp aktiviteterna som

då ägde rum. Detta gäller framför allt verksamheter som inte är förenliga

med skolans uppdrag och värdegrund. Det finns en del praktiska svårigheter

som man måste ta hänsyn till och Barn-, kultur och utbildningsförvaltningen

saknar i dagsläget förutsättningar att hantera ett sådant upplägg som

innebär mer utredning kring försäkringsfrågor, sanitetsfrågor och

administration.

Underlag till beslut

KS § 5/2023

Medborgarförslag

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Kerstin Engkvist (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att undersöka

möjligheterna att hyra ut hemkunskapsköken till studieförbund för

studiecirklar.

2. Medborgarförslaget anses besvarat. Bilaga.

Beslut skickas till
Förslagsställaren

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2023-02-15

Diarienummer KS.2022.17

Svar på medborgarförslag gällande uthyrning av hemkunskapskök

Bakgrund

Medborgarförslaget innebär att alla kommunens grundskolor där
hemkunskapskök finns ska kunna hyras ut till studieförbunden.

Ärendet och en kortfattad genomgång av läget

Kommunen har sedan några år en återhållsam inställning till utlåning av skolans
lokaler då det fanns ett behov av att strama upp aktiviteterna som då ägde rum.
Detta gäller framför allt verksamheter som inte är förenliga med skolans
uppdrag och värdegrund. För att erbjuda bra alternativ har kommunen ett
bidragssystem till hembygdsgårdarna som då kan fungera som samlings- och
aktivitetslokal för olika föreningar, sammanslutningar eller andra sällskap.

En genomgång av nuläget, hösten 2022, visar på att skollokaler lånas ut till
lokala föreningar och intressenter i mindre omfattningar. Det kan vara från
enstaka tillfällen varje månad till enstaka tillfällen per år. Detta sköts lokalt av
respektive skola. Inga klagomål eller synpunkter har nått förvaltningen kring
dessa frågor.

Medborgarförslaget innefattar endast hemkunskapsköken på de skolor där detta
finns. Medborgaförslaget beskriver endast kursverksamhet utförd av
studieförbund.

Det finns en skillnad i att respektive skola lokalt lånar ut lokaler till intressenter
vid enstaka tillfällen och att ha en genomarbetad policy kring ett mer
omfattande område. Att en enskild aktör, oftast med lokal förankring, lånar ett
utrymme en till två gånger per år kontra en riktlinje som gäller alla och alltid
ställer olika krav på service, avtal och uppföljning. I det senare fallet medföljer
arbete både lokalt och på förvaltningsnivå. BKU-förvaltningen saknar i dagsläget
förutsättningar att hantera ett sådant upplägg som innebär mer utredning kring
försäkringsfrågor, sanitetsfrågor och administration.

Förslag till beslut

Motionen avslås.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen, Tomas Sjövall, Förvaltningschef



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.517

§ 13Medborgarförslag om ökad information kring

tomgångskörning i kommunen

Ett medborgarförslag har lämnats in om ökad information om

tomgångskörning. Förslagsställaren föreslår att kommunen ser över

skyltning samt informationsflöde angående tomgångskörning.

Det finns ett behov av att göra en översyn av skyltningen gällande förbud

mot tomgångskörning. Information om förbudet mot tomgångskörning

finns på kommunens hemsida.

Vad avser lagöverträdelser så är det inte kommunens ansvar att

informera om nyckel i bil.

Underlag till beslut

KS § 232/2022

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag

Yrkande

Tomas Jangenmalm (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget bifalls så tillvida att teknik- och

serviceförvaltningen får i uppdrag att se över skyltning och information

gällande förbud mot tomgångskörning. I övrigt anses

medborgarförslaget besvarat.

Beslut skickas till

Förslagsställaren

Teknik- och serviceförvaltningen



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.81

§ 14 Motion om tomgångskörning
Lars Andreasson (S) presenterar sin motion angående

tomgångskörning. I motionen föreslås att kommunen skyltar om

tomgångskörningsförbudet vid samtliga skolor, förskolor och

affärsgator i kommunen samt att kommunen bidrar till debatt och

information via sina kanaler på hemsidan och sociala medier.

Det finns ett behov av att göra en översyn av skyltningen gällande

förbud mot tomgångskörning. Information om förbudet mot

tomgångskörning finns på kommunens hemsida. Det finns även

information om andra lokala trafikföreskrifter på kommunens hemsida.

Kommunen arbetar med att se över informationen om

tomgångskörning.

Underlag till beslut

KS § 19/2023

Motion

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Lars Andreasson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen anses besvaras.

Beslut skickas till

Motionären



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.227

§ 15 Motion om nya förskolor i Strömsund och
Hammerdal
Lena Johansson (S) presenterar sin motion om en utredning av

möjligheten att bygga nya förskolor i Strömsund och Hammerdal.

Med anledning av den motion som inlämnats av Lena Johansson ska

följande frågor besvaras:

1. Vilka personaleffektiviseringar skulle byggandet av en ny förskola
innebära.

2. Investeringskostnader initialt och följande år, redovisat per år.

3. Kostnader för drift samt kostnader för avyttrande av befintliga lokaler.

4. Kalkyler kring energieffektiviseringar samt minskade driftskostnader.

5. Förbättringar i lärmiljön som en nybyggd förskola skulle innebära.

Underlaget från barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen visar på

vilka fördelar som kan finnas med att skapa en ny större förskola med

fler avdelningar, kontra att behålla ett flertal mindre. Denna första,

mindre, utredningen ger tydliga indikationer på att kommunen bör gå

vidare och utreda förutsättningarna att gå vidare i en sådan

organisationsförändring.

Underlag till beslut

KS § 237/2022

Motion

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Lena Johansson (S), Sara Kjellsdotter (S) och Lars Andreasson (S) yrkar

bifall till kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen bifalls.

Beslut skickas till

Motionären

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2023.120

§ 16 Interpellation om arbetsmiljön i förskolan
Kristina Ström (V) har inkommit med en interpellation till ordförande i

barn-, kultur- och utbildningsnämnden angående arbetsmiljön i

förskolan.

Sara Kjellsdotter (S), ordförande i barn-, kultur- och

utbildningsnämnden har skriftligt besvarat interpellationen. Det

skriftliga svaret kompletteras med uppgifter om att det under 2022

förekom tre fall av sjukdom på arbetet inom förskoleverksamheten, ett

av dessa fall var magsjuka.

Underlag till beslut

Interpellation

Svar på interpellation

Kommunfullmäktiges beslut

1. Interpellationen får ställas.

2. Interpellationen anses besvarad. Bilaga.



 

20 februari 2023 
 

 

 Kristina Ström 

Vänsterpartiet 

 

Svar på interpellation 

Vänsterpartiets interpellation är skriven med anledning av den motion som 

Lena Johansson (S) skrivit angående att bygga nya förskolor i Strömsund 

och Hammerdal. Denna motion ska hanteras i Kommunfullmäktige 

20230222. Motionen handlar bl.a. om att utreda ev effektiviseringar, 

investeringskostnader och lärmiljöer vid ett eventuellt bygge av nya 

förskolor. 

 

Vänsterpartiet gör i sin interpellation följande påståenden och jag besvarar 

dem under varje punkt, en del punkter har jag skrivit ihop då de tarvar 

liknande svar. 

- att barn som har en diagnos och är i behov av en extra resurs inte 

alltid ges det p.g.a den strama budget förskolorna har att förhålla 

sig till. Problemen skjuts då över till personalen att lösa de problem 

som uppstår vilket leder till en mycket påfrestande arbetssituation. 

Det kan gå åt en hel heltidstjänst för att möta de behov ett enda 

barn har.  

Arbetet kring enskilda barn är rektor ansvarig för.  Anpassning kring 

enskilda barn med diagnos behöver inte alltid handla om extra 

resurser utan kan även handla om helt andra saker, tex anpassningar 

i miljö, hjälpmedel osv. Förvaltningen känner inte igen bilden av att 

barn som är i behov av extra resurs inte får det p.g.a. budget.  

 

-  att det samtidigt finns utbildad personal som vill jobba heltid men 

som bara får jobba deltid. 

I Strömsunds kommun har vi sedan många år ett politiskt beslut att 

heltid ska vara norm för våra anställningar. Om det finns personal 

anställda på deltid men som vill arbeta heltid och inte tillåts göra 

det, är det olyckligt och något vi definitivt behöver utreda vidare.  
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- att det ofta saknas vikarier vilket är ytterligare en källa till stress och 

gör att personalen inte hinner med de pedagogiska aktiviteter de 

ska göra. 

- det förekommer att personal inte kan ta ut sina raster samt att 

planeringstiden ofta eller alltid får prioriteras bort.  

Förvaltningen har svårigheter och utmaningar med personal- och 

kompetensförsörjning. Det är svårt att få tag på tillräckligt många 

vikarier och det är även svårt att rekrytera medarbetare med rätt 

kompetens. Detta är en utmaning för många verksamheter i 

kommunen och även inom privat sektor i vår kommun. 

Förvaltningen har under fjolåret tagit fram en 

kompetensförsörjningsplan som de nu arbetar efter i 

verksamheterna och förhoppningen är att det ska ge resultat på sikt. 

Rekrytering är ett ständigt pågående arbete i förvaltningen.  

 

- personalens kroppar mår inte bra, att ta hand om småbarn innebär 

mycket bärande och tunga lyft. Även den unga, relativt vältränade 

personalen har ont i sina ryggar p.g.a. den ansträngda situationen 

med de många barn som behöver omsorg.  

Förvaltningen följer upp sjuktal och tillbud som inkommer via det 

samverkansavtal som kommunen har med de fackliga 

organisationerna.  

Det framkommer i den motion Lena Johansson (S) skrivit samt i 

kontakt med personal och rektorer att vi har ett antal förskolor som 

inte initialt är byggda för förskoleverksamhet. Detta kan försvåra 

arbetsmiljön för både elever och pedagoger i förskolan. Idag 

bedriver vi förskola i ett antal byggnader som inte är byggda just för 

förskoleverksamhet En nybyggd förskola anpassad för 

förskoleverksamhet bör rimligtvis ge bättre förutsättningar för både 

arbetsmiljö och lärande. Vi ska ha bra lokaler anpassade till 

målgrupp och tänkt verksamhet.  

Förvaltningen kan även behöva se över hur den arbetar med 

fortbildning inom exempelvis områden som ergonomi. 

 

- förskollärare har oftast inte tid att ägna sig åt det pedagogiska 

uppdrag de är utbildade för. En nyutbildad förskollärare vi pratade 

med undrar varför hon läste 3,5 år på universitet när hon i princip 

bara kan ägna sig åt barnpassning på grund av att förskolan 
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tilldelas så lite resurser och har så stora barngrupper. 

Huruvida en barngrupp är stor eller liten avgörs av fler parametrar 

än enbart antalet barn i gruppen. Där behöver också vägas in tex 

ålder på barnen, sammansättningen av en viss barngrupp, lokal som 

barnen vistas i osv. 

 

Vänsterpartiet vill veta  

- Tycker Barn- kultur och fritidsnämnden att nedskärningar är rätt väg 

att gå vad gäller förskolan i Strömsunds kommun?  

Nämnden och förvaltningen har att förhålla sig till den givna 

budgetram som kommunfullmäktige fattar beslut om och då göra 

anpassningar och åtgärder i verksamheten i relation till denna. Just 

nu pågår ett arbete för att se över vilka åtgärder som är möjliga att 

genomföra, hur resurskrävande de är samt inom ram fördela dessa 

likvärdigt över hela kommunen. 

 

- Vilken är den återstående livslängden på de befintliga byggnader 

som används som förskolor idag och som enligt utredningen skulle 

stängas?  

Det är viktigt att komma ihåg att den utredning som hänvisas till är 

en del av ett större utredningsarbete. Vi har ännu inte fattat några 

beslut kring nämnda motion. Beslutet fattas i kommunfullmäktige 

230222.  

Gällande kommunens byggnader är kommunens 

fastighetsförvaltning ansvarig. Frågan behöver därför hänvisas till 

fastighetsförvaltningen, där kunskaperna kring dessa finns.   

 

- Har någon av er i nämnden haft en dialog kring detta förslag med 

de förskollärare och barnskötare som jobbar ute i verksamheterna i 

Strömsund och Hammerdal?  

Nämnden har rektorsdialoger två gånger per år med alla rektorer i 

förvaltningen. Nämnden är även ute i olika verksamheter under året 

och möter personal och barn/elever. Denna fråga har lyfts i 

rektorsdialogerna och även i andra möten med personal. Det har 

dessutom efter att motionen skrevs, inkommit ett brev från 

förskolepersonal i Hammerdal där de själva föreslår en ny förskola 

med 4-5 avdelningar då de ser en mängd fördelar med en sådan. 

Några av de fördelar de ser och beskriver i brevet är förbättrad 

arbetsmiljö för barn och personal, minskade kostnader för kök, städ 
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och vaktmästeri, samordning av scheman och samarbete för möjlig 

schemalagd planeringstid osv. De skriver vidare i brevet ”En bättre 

arbetsmiljö (då avser vi såväl rent ergonomiskt som psykosocialt) för 

barn och personal bidrar till ökad kvalitet på den undervisning som 

bedrivs, minskad arbetsbelastning, oro och stress och därmed ökad 

arbetsglädje. Detta är också det en besparing för kommunen då det 

leder till färre sjukskrivningar på grund av orimlig arbetsbelastning 

och stress.” 

 

- Vilket utgångsläge har vi bland förskolans personal vad gäller 

arbetssjukdomar/arbetsskador? Hur många är det som blivit sjuka 

eller skadade av sitt arbete under de senaste fem åren?  

- Har nämnden gjort en riskbedömning av vad dessa av motionen och 

tjänsteskrivelsen föreslagna personaleffektiviseringar och 

organisationsförändringar skulle innebära för arbetsmiljön i 

förskolorna?  

- Redan idag saknas såväl vikarier som extra resurser för barn med 

diagnos. Detta är en källa till stress hos våra anställda i förskolan. 

Om man gör nedskärningar genom att plocka bort personal trots att 

det ser ut så här, vilken risk bedömer ni att detta innebär för 1) 

arbetsmiljön och 2) kvaliteten på såväl omsorg som pedagogik i 

förskolan?  

Riskbedömningar görs i förvaltningen enligt lagstadgad ordning, i 

samverkan med de fackliga organisationerna. Då denna motion 

ännu inte hanterats i kommunfullmäktige har det inte funnits 

anledning att göra riskbedömningar kring arbetsmiljö eller 

kvaliteten på omsorg och pedagogik i förskolan, utifrån motionens 

intention. Om kommunfullmäktige beslutar att godkänna motionen 

kommer riskbedömningar och konsekvensanalyser göras i 

samverkan med de fackliga organisationerna. Om detta blir aktuellt 

kan jag återkomma till er i frågan.  

 

 

Som ordförande i Barn-, kultur- och utbildningsnämnden är mitt uppdrag 

och min absoluta intention att nämnden ska arbeta för att vi i hela 

Strömsunds kommun ska ha en förskole- och skolverksamhet med bra 

kvalitet där vi ser varje barn varje dag.  
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Den barnomsorg vi erbjuder ska vara tillgänglig och av hög kvalitet. En bra 

och likvärdig förskola och skola för alla bygger grunden för utveckling och 

lust att lära genom hela livet. Därför ska förskolan och skola ge alla barn – 

oavsett andra förhållanden – en trygg, lärorik och stimulerande uppväxt. 

Vårt fokus måste hela tiden vara barnen och vad som är bäst för dem. 

Personal, pedagoger och lärare ska ges möjlighet att bedriva en bra 

undervisning och stötta alla elever för att klara de krav som ställs på dem. 

Vi måste samtidigt leva i verkligheten och förhålla oss till de ekonomiska 

ramar vi får tilldelade till nämnden och utifrån de ramarna och det samlade 

regelverk, lagstiftning, författningar och annat vi har att förhålla oss till se 

till att vi balanserar det här på allra bästa sätt. Barn-, kultur-, och 

utbildningsförvaltningen har ett ansträngt ekonomiskt läge och även ett 

ansträngt läge utifrån personal- och kompetensförsörjning. Området 

förskola har de senaste åren dragits med ett underskott utifrån de 

ekonomiska ramar som satts i kommunfullmäktige. Det är nödvändigt att 

förvaltningen gör en översyn av sin samlade verksamhet. Vad de 

utredningar som påbörjats kommer leda fram till vet vi ännu inte. 

Förvaltningen måste få tid att arbeta och utreda så vi politiker kan fatta 

kloka, väl underbyggda beslut framöver. För barnens skull.  

Vänliga hälsningar 

Sara Kjellsdotter, ordförande 

Barn-, kultur- och utbildningsnämnden 



Sammanträdesprotokoll
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Justerare

Diarienummer KS.2023.47

§ 17 Reviderad bolagsordning för Jämtlandsvärme AB
Bolagsverket har inkommit med kommentarer i bolagsordningen för

Jämtlandsvärme AB att ändra inför namnbytet till Strömsunds energi AB.

Ändringarna innefattar att det måste framgå i bolagsordningen hur kallelsen

ska ske samt att skillnaden mellan den lägsta och den högsta gränsen för

antal aktier inte får vara mer än fyra gånger.

Ekonomiavdelningen har, genom Niclas Liljefjäll, upprättat ett förslag till

reviderad bolagsordning. De ändringar som föreslås är markerade i gult i

bilagt förslag till bolagsordning.

Underlag till beslut

KS § 21/2023

Tjänsteskrivelse

Bolagsordning

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt

kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Den reviderade bolagsordningen godkänns. Bilaga.

Beslut skickas till

Strömsunds energi AB
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Bolagsordning för Strömsunds energi AB 

 
Innehållsförteckning, § 

1. Firma 
2. Säte 
3. Föremålet för bolagets verksamhet 
4. Ändamålet med bolagets verksamhet 
5. Fullmäktiges möjlighet att ta ställning  
6. Aktiekapital 
7. Antalet aktier 
8. Styrelse 
9. Revisorer 
10. Lekmannarevisor 
11. Kallelse till bolagsstämma 
12. Styrelseledamöternas, bolagsledningens och revisorernas närvaro 

vid bolagsstämma 
13. Ärenden på ordinarie bolagsstämma 
14. Räkenskapsår 
15. Rösträtt 
16. Firmatecknare 
17. Inspektionsrätt 
18. Ändring av bolagsordning 
 
§ 1  Firma 

Bolagets firma är Strömsunds energi AB 
 
§ 2  Säte 

Styrelsen ska ha sitt säte i Strömsunds kommun, Jämtlands län. 
 
§ 3  Föremålet för bolagets verksamhet 

Bolaget ska producera, distribuera och sälja fjärrvärme, förvalta egna 
och arrenderade anläggningar, bedriva övrig härmed förenlig verk-
samhet, samt äga och förvalta fast och lös egendom. 
 
§ 4  Ändamålet med bolagets verksamhet 

Ändamålet med bolagets verksamhet är att på affärsmässig grund 
främja produktion av hållbar fjärrvärme inom Strömsunds kommun. 
 
Likvideras bolaget ska dess behållna tillgångar tillfalla Strömsunds 
kommun. 
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§ 5  Fullmäktiges möjlighet att ta ställning 

Bolaget ska ge kommunfullmäktige i Strömsunds kommun möjlighet 
att ta ställning innan beslut i verksamheten som är av principiell 
betydelse eller annars av större vikt fattas. Bolaget ska följa de ägardi-
rektiv som kommunfullmäktige utfärdar. 
 
§ 6  Aktiekapital 

Aktiekapitalet ska utgöra lägst 1 000 000 kronor och högst 4 000 000 
kronor.  
 
§ 7  Antalet aktier 

Antalet aktier ska vara lägst 10 000 och högst 40 000. 
 
§ 8  Styrelse 

Styrelsen ska bestå av minst en och högst fem ledamöter med högst fem 
ersättare.  
 
Styrelsen utses av kommunfullmäktige i Strömsunds kommun för tiden 
från den årsstämma som följer närmast efter att val till kommunfull-
mäktige förrättats intill slutet av den årsstämma som följer efter nästa 
val till kommunfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktige utser också ordförande och vice ordförande i bo-
lagets styrelse. 
 
§ 9  Revisorer 

För granskning av bolagets årsredovisning och räkenskaper samt sty-
relsens och verkställande direktörens förvaltning, utses av bolags-
stämman en revisor med en ersättare. 
 
Revisorns och ersättarens uppdrag gäller till slutet av den ordinarie bo-
lagsstämman som hålls under det fjärde året efter revisorsvalet. 
 
§ 10  Lekmannarevisor 

För samma mandatperiod som gäller för bolagets revisor, ska kommun-
fullmäktige i Strömsunds kommun utse en lekmannarevisor med ersät-
tare. 
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§ 11 Kallelse till bolagsstämma 

Styrelsen kallar till bolagsstämman genom utskick, via brev eller e-post, 
till aktieägare, ordinarie styrelseledamöter samt suppleanter tidigast 
fyra veckor och senast två veckor före stämman. Ordinarie bolags-
stämma (årsstämman) ska hållas tidigast 30 april och senast sex måna-
der efter räkenskapsårets slut. 
 
§ 12 Styrelseledamöternas, bolagsledningens och revisorernas när-
varo vid bolagsstämma 

Vid ordinarie bolagsstämma (årsstämman) och extra bolagsstämma ska 
så långt det är möjligt hela styrelsen vara närvarande. Minst en av bo-
lagets revisorer ska närvara vid ordinarie bolagsstämma. Verkställande 
direktören ska närvara vid behov. 

 

§ 13  Bolagsstämma 

På ordinarie bolagsstämma (årsstämman) ska följande ärenden behand-
las. 
 
1  Stämmans öppnande 

2  Godkännande av dagordning 

3  Val av ordförande vid stämman 

4  Upprättande och godkännande av röstlängd 

5  Val av en eller två justeringsmän 

6  Prövning om stämman blivit korrekt sammankallad  

7  Presentation av årsredovisningen, revisionsberättelsen och lek-
mannarevisorns granskningsrapport 

8  Beslut om 

a) fastställelse av resultat- och balansräkning 

b) dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den 
fastställda balansräkningen 

c) ansvarsfrihet för styrelseledamöterna och verkställande direktö-
ren 

9  Fastställande av arvoden till styrelsen, revisorn och lekmannarevi-
sorn med ersättare 

10  Val till styrelsen och revisorer (i förekommande fall) 
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11  Annat ärende som ankommer på bolagsstämman enligt aktiebo-

lagslagen eller bolagsordningen 

 
§ 14  Räkenskapsår 

Kalenderår ska vara bolagets räkenskapsår. 
 
§ 15  Rösträtt vid stämman 
Vid bolagsstämman får ombudet rösta för fulla antalet av sina ägda el-
ler företrädda aktier. 
 
§ 16  Firmatecknare 

Styrelsen får inte ge rättighet till annan än styrelseledamot eller verk-
ställande direktör att teckna bolagets firma. Sådan rättighet får endast 
gälla två personer i förening. 
 
§ 17  Inspektionsrätt 

Kommunstyrelsen i Strömsunds kommun har rätt att ta del av bolagets 
handlingar och räkenskaper samt i övrigt inspektera bolaget och dess 
verksamhet. 
 
§ 18  Ändring av bolagsordning 

Denna bolagsordning får inte ändras utan godkännande av kommun-
fullmäktige i Strömsunds kommun. 



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.850

§ 18 Ändrat borgensåtagande Inlandsbanan AB
Fullmäktige beslutade om att ingå borgen för Inlandståget AB, § 103 per

den 11 december 2019 för ett totalt högsta lånebelopp om 1 000 000

kronor.

Enligt skrivelse från Inlandsbanan AB önskar de att alla ägarkommunerna

beslutar att överföra sitt befintliga borgensåtagande hos Inlandståget AB till

Inlandsbanan AB. Detta då ägandet av nya motorvagnar är överförda från

dotterbolaget Inlandståget AB till moderbolaget Inlandsbanan AB, och

därmed behöver även tillhörande lån flyttas över. Långivaren

Kommuninvest behöver nya beslutshandlingar.

Underlag till beslut

KS § 3/2023

Begäran om ändrad borgen

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Susanne Hansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut
Att såsom för egen skuld ingå borgen för Inlandsbanan AB:s

låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om

833 335 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Beslut skickas till

Inlandsbanan AB

Kommunledningsförvaltningen, ekonomi
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den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2023.49

§ 19 Rapport från Socialnämnden om ej verkställda
beslut fjärde kvartalet 2022 enligt socialtjänstlagen och
lagen om stöd och service
Socialnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de

revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla

gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § och 9 § Lagen om stöd och service

till vissa funktionshindrade, LSS som inte har verkställts inom tre månader

från dagen för beslutet.

För varje beslut ska nämnden ange tidpunkten för beslutet och vilken typ av

bistånd beslutet gäller samt kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.

Socialnämnden ska till fullmäktige lämna en statistikrapport över hur

många av nämndens gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § som inte har

verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. Nämnden

skall vidare ange vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur lång tid

som har förflutit från dagen för respektive beslut. Fortsatt rapportering ska

ske kvartalsvis om besluten inte verkställs. Detta gäller även vid längre

avbrott i verkställigheten.

Socialnämnden lämnar här rapport om ej verkställda beslut kvartal 4, 2022

till kommunens revisorer och kommunfullmäktige.

Underlag till beslut

SN § 5/2023

Tjänsteskrivelse

Rapport om ej verkställda beslut

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna

kvartalsrapporten.

Kommunfullmäktiges beslut

Kvartalsrapporten godkänns

Beslut skickas till

Vård- och socialförvaltningen



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2023.44

§ 20 Årlig indexuppräkning av socialnämndens taxa -

2023
Kommunfullmäktige fattade den 9 juni 2020 § 42 beslut om

indexreglering av socialnämndens avgifter för fullkost i äldreomsorgen

och förbrukningsartiklar i särskilt boende från och med 1 januari 2021

med utgångspunkt från prisindex för kommunal verksamhet (PKV).

Beslut om årlig indexreglering behöver tas i kommunfullmäktige för

2023 och kan kommande år hanteras genom att kommunfullmäktige

därtill fattar beslut om att delegera den uppgiften till socialnämnden.

Då det innebär en enklare hantering av avgiftshöjningar föreslås en

sådan delegering.

PKV, som är avsett att användas för kommuner som underlag vid beräkning

av kostnaders utveckling i fasta löner och priser, är för 2023 fastställt till 6,0

procent. Höjningen träder ikraft från 1 mars 2023.

Avgifter 2023 

 Avgift för fullkost 3962 kronor per månad, höjning 224 kronor per

månad. 

 Avgift för måltidsservice, baseras på antal portioner och portionspris

räknas ut i förhållande till fullkostavgiften. Abonnemangen benämns

A - F beroende på hur många portioner den enskilde valt.

A. 4325 kr (+ 245 kr)

B. 3962 kr (+ 224 kr)

C. 2344 kr (+ 133 kr)

D. 1981 kr (+ 112 kr)

E. 1344 kr (+ 76 kr)

F. 1136 kr (+ 64 kr) 

 Avgift för förbrukningsartiklar 220 kronor per månad, höjning 12 kronor

per månad.

Underlag till beslut

KS § 20/2023
Tjänsteskrivelse
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den 22 februari 2023

Justerare

§ 20 fortsättning

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt

kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Socialnämndens avgifter för fullkost, måltidsservice och

förbrukningsartiklar inom äldreomsorgen enligt upprättat förslag för

2023 fastställs.

2. Socialnämnden får i delegation att fatta beslut om årlig indexuppräkning

enligt PKV av avgifter för fullkost, måltidsservice och förbrukningsartiklar

inom äldreomsorgen från och med 2024 och tillsvidare.

Beslut skickas till

Socialnämnden

Vård- och socialförvaltningen
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Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer TSF.2023.88

§ 21 Tilläggsäskande av investeringsmedel för inköp av

kärl till matavfallsinsamling
Regeringen har beslutat att matavfallsinsamling ska införas i alla kommuner

från och med 1 januari 2024. Utsorteringen av matavfall ska vara

obligatorisk och alla hushåll och verksamheter ska ha kärl för matavfall som

kommunen samlar in.

När investeringsäskande för 2023 gjordes räknade vi med att insamlingen

skulle vara frivillig vilket innebar att teknik- och serviceförvaltningen äskade

medel för cirka 4 600 matavfallskärl som beräknades till en kostnad på

3 270 000 kronor. Under hösten 2022 kom ett förtydligande om att

utsorteringen av matavfall inte skulle vara frivillig utan obligatorisk för alla.

Detta innebär att behovet av antal kärl har ökat till cirka 7 000 kärl till en

beräknad kostnad på cirka 5 000 000 kronor. Detta innebär att AVA-enheten

äskar om ett tilläggsanslag på 1 730 000 kronor till det ökade antalet kärl.

Underlag till beslut

KS § 23/2023

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt

kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Ansökan om tilläggsanslag på 1 730 000 kronor för investering avseende

inköp av fler matavfallskärl på grund av beslut om obligatorisk

matavfallsinsamling beviljas.

2. Finansiering sker med en utökning av investeringsramen 2023 med

1 730 000 kronor för den avgiftsfinansierade verksamheten avfall.

Beslut skickas till

Teknik- och serviceförvaltningen, AVA-enheten



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KF Val.2023.117

§ 22 Val av krisledningsnämnd för åren 2023-2026

Yrkande

Susanne Hansson (S) yrkar att ledamöter i kommunstyrelsens
arbetsutskott väljs till krisledningsnämnd.

Kommunfullmäktiges beslut

Till ledamöter utses:

1. Susanne Hansson (S)

2. Mats Gärd (C)

3. Simon Högberg (M)

4. Robert Gjersvold (SD)

5. Karin Näsmark (S)

Beslut skickas till

De valda

Kommunledningsförvaltningen, löner

Säkerhetsskyddschef



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.946

§ 23 Medborgarförslag om placering av soptunnor
Ulla Marianne Melander har inkommit med ett medborgarförslag om

placering av soptunnor.

Underlag till beslut

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att

medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen



Sida 1 av 2  

Rubrik på medborgarförslaget 

Soptunnan 

 
 

Medborgarförslag - lämna in 
Signeringsunderlag 

 
 
 
 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 
Ulla Marianne Melander 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 
 

Postnummer och ort 

E-postadress 

 
 

2. Förslag 
 



Sida 2 av 2  

Förslag till beslut 

Alla soptunnor på samma sida 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 

 
Jag föreslår att alla soptunnor på en gata ska stå på samma sida 

 
Då behöver sopbilen bara köra en gång på den gatan,istället för två gånger som nu sker 

Bra för miljön 

Bra för bensinförbrukning,borde minska 



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2023.155

§ 24 Medborgarförslag om belysning vid

återvinningsstation i Gäddede
Inger Bjärstig har inkommit med ett medborgarförslag om belysning vid

återvinningsstationen i Gäddede.

Underlag till beslut

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget

överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen



Sida 1 av 2  

Rubrik på medborgarförslaget 

Belysning vid fti stationen. 

 

 

Medborgarförslag 

Signeringsunderlag 
 
 
 

 
 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

INGER BJÄRSTIG 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

- 

Notifieringar 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 

 

2. Förslag 
 



Sida 2 av 2  

Förslag till beslut 

Sätta upp belysning 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 
 

Önskar att det kommer upp belysning vid vår FTI-station på Brogatan 22 i Gäddede. Under den 

mörka tiden på året som är relativt lång så når inte gatubelysning till containrar. Tror det finns 

färdigt för att göra detta? Borde gå att koppla till gatubelysningen. 
 

Nu får man använda ficklampa eller ställa bilens lysen mot för att se vad man gör. 

Mvh Inger Bjärstig 



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2023.164

§ 25 Motion om organisationsöversyn
Moderaterna, via Simon Högberg, har inkommit med en motion om att

genomföra en organisationsöversyn över förvaltningsorganisationen inom

Strömsunds kommun.

Underlag till beslut

Motion

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen överlämnas

till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen





Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2023.158

§ 26 Avsägelse av uppdrag i fullmäktige - Maud Fortuna

(S)

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna avsägelsen

och begära en ny röstsammanräkning av Länsstyrelsen.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Avsägelsen godkänns.

2. En ny röstsammanräkning begärs av Länsstyrelsen.

Beslut skickas till

Maud Fortuna

Kommunledningsförvaltningen

Länsstyrelsen i Jämtlands län



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 22 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2023.116

§ 27 Delgivningar
a) Öppen nominering till Norrlandsförbundet (KS.2023.104)

b) Gemensam nämnd för upphandlingssamverkan § 39/2023 - MTP-
överenskommelse 2023-2024

c) Försvarsmaktens beslut om aktualiserad redovisning av riksintressen och
områden av betydelse för totalförsvarets militära del (KS.2023.94)

d) Protokoll från Regionens samverkansråd 2022-12-12 § 87-98
(KS.2022.928)

e) Protokoll från styrelsen för Samordningsförbundet i Jämtlands län 2022-
11-18 (KS.2022.845) - Bilaga - Verksamhetsplan och budget

f) Kommunfullmäktige Bräcke kommun § 94/2022 - Delårsrapport augusti
2022 Jämtlands räddningstjänstförbund

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Kommunfullmäktiges beslut

Delgivningarna läggs till handlingarna



NÄRVAROLISTA 
Sammanträdesdatum 
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Kommunfullmäktige 

 

 

 

 
 

Nr Namn  Besl Ej tjg 

1 Susanne Hansson (S)  x  

2 Morgan Olsson (S)  x  

3 Elisabeth Lindholm (S)  x  

4 Bertil Johansson (S)  x  

5 Karin Näsmark (S)    

6 Lennart Oscarsson (S)  x  

7 Sara Kjellsdotter (S)  x  

8 Tomas Jangenmalm (S)  x  

9 Rebecca Sjöstedt (S)    

10 Lars Andreasson (S)  x  

11 Lena Johansson (S)  x  

12 Roger Kristofersson (S)  x  

13 Petra Monwell (S)    

14 Mats Gärd (C)    

15 Kerstin Engkvist (C) §§ 1-15 x  

16 Göran Espmark (C)  x  

17 Magnus Svensson (C)  x  

18 Kristina Widborg Ahlstrand (C)  x  

19 Göran Bergström (M)    

20 Simon Högberg (M)  x  

21 Catarina Espmark (M) §§ 1-15 x  

22 Svante Westin (M)  x  

23 Maria Sandberg (M)  x  

24 Karin Holmkvist (M)  x  

25 Viktoria Trewe (M)  x  

26 Eskil Ehnberg (M)  x  

27 Robert Gjersvold (SD)  x  

28 Veronica Berglund (SD)  x  

29 Tomas Edin (SD)  x  

30 Andrea Fors (SD)  x  

31 Christer Nilsson-Nordén (SD)  x  

32 Sven-Ingvar Eriksson (SD)  x  

33 Kristina Ström (V)  x  

34 Gert Norman (V)  x  

35 Mona Bjurström (RD)    



NÄRVAROLISTA 
Sammanträdesdatum 

22 februari 2023 

Kommunfullmäktige 

 

 

 
 

Ersättare 

Nr Namn  Besl Ej tjg 

1 Lars-Åke Knutsson (S)  x  

2 Maud Fortuna (S)    

3 Bertil Forsmark (S)    

4 Kristina Blomberg (S)  x  

5 Roger Sannemo (S)  x  

6 Ida Collin (S)    

7 Birk Murray (S)    

8 Marie-Louise Oscarsson (C)  x  

9 Hassan Albittar (C)    

10 Aina Sundbaum (C)    

11 Eva Sjölander (M)    

12 Marie Åhlstedt (M)  x  

13 Jon Henric Andersson (M)    

14 Gabriella Åhlstedt (M)    

15 Alf Eriksson (SD)    

16 Jan Ivar Engström (SD)    

17 Hans Elmbjer (SD)    

18 Gunilla Fritzon (V)    

19 Lage Jonbrant (V)   x 

20 Anders Bryntesson (RD)  x  

21 Tore Hansson (RD)    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokollsjusterare 

 

Ordförande .................................................……… .................................................……… 
Elisabeth Lindholm Göran Espmark 

 

Sekreterare .................................................……… .................................................……… 
Elin-Maria Eriksson Simon Högberg 
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